
 

Dagsorden for 
skolebestyrelsesmøde 
på Skjoldhøjskolen 
 
Dato: 29. august kl. 17-
20 i Personalerummet 
 
Der vil være en mad til 
mødet 
 
Særligt indbudte 
deltagere: 
Afbud: Emir, Allan 
Fraværende: Kausar 
 
Mødeleder: Trine 
Sekretær: Hanne 

    

Punkter Indhold Ansvarlig Status 
for 
punkt 

Referat 

1.   
Velkomst 

 Henrik O  

2.  
Godkendelse af 
dagsorden – herunder 
gennemgang af 
Forretningsorden for 
Skjoldhøjskolens 
bestyrelse og 

 Trine B Dagsorden godkendt. Dagsorden er til i dag sendt 
ud på aula pga nye medlemmer. Næste gang vil 
den sendes ud på mail. Elevrødder vil stadig 
modtage via aula.  



 

Økonomiudvalg. 
3. Konstituering Jf. gældende forretningsorden, skal Skolebestyrelsen 

konstituere sig med en formand og en næstformand. 
Efter gældende Styrelsesvedtægt skal disse vælges 
blandt de forældrevalgte. Man vælges for en 2-årig 
periode frem til næste valg til skolebestyrelsen. 
 
Der skal vælges 3 forældrerepræsentanter til skolens 
økonomiudvalg.  

Trine B Henrik gennem går den nuværende 
forretningsorden og tilføjer ønsker om 
ændringer.  
 
Forretningsorden for økonomiudvalget 
gennemgås og der ligger forslag til at nedlægge 
økonomiudvalget, som skal ske over to møde 
rækker.  
 
Formandspostens opgaver præsenteres som 
mødeleder, dagsordenssættende og 
samarbejdspartner til skoleleder og mulige 
eksterne interessenter. Formanden skal tegne 
skolebestyrelsen udadtil. 
 
Trine vælges som formand og Mikkel som 
næstformand  
 

4. Ændring af 
styrelsesvedtægt 

Ønske om øget medarbejderrepræsentation i 
skolebestyrelsen. 
Det fremgår af gældende styrelsesvedtægt, at der skal 
vælges 2 medarbejderrepræsentanter til 
skolebestyrelsen. Det er et ønske fra skolens MED 
udvalg, at der frem over vælges 2 repræsentanter for 
skoledelen og 1 repræsentant for fritidsdelen (SFO). 
 
Såfremt nuværende skolebestyrelse ønsker at øge 
medarbejderrepræsentationen til 3, skal det vedtages 

Henrik B  Forslaget om økonomiudvalget nedlægges 
vedtages – første gang ved dette møde 
 
Forslaget om 3 medarbejderrepræsentanter i sb 
(2 fra undervisningen og 1 fra SFO) vedtages – 
første gang ved dette møde  
 
Forslaget om suppleanters deltages i sb vedtages- 
første gang ved dette møde 



 

på to af hinanden følgende bestyrelsesmøder. 
 
Nedlæggelse af Økonomiudvalg 
Den afgående skolebestyrelses evaluering af de 
foregående 2 år endte ud enstemmighed vedr 
ulempen ved at have et økonomiudvalg som 
underudvalg til skolebestyrelsen.  
 
Såfremt nuværende skolebestyrelse ønsker at 
nedlægge Økonomiudvalget, skal det vedtages på to 
af hinanden følgende bestyrelsesmøder. 
 
Suppleanternes deltagelse i skolebestyrelsens møder 
Det har længe været praksis i skolebestyrelsen, at 
suppleanter kan deltage i skolebestyrelsens møder på 
lige fod med de valgte – dog uden stemmeret. 
 
Såfremt denne praksis ønskes opretholdt, bør dette 
indskrives i Forretningsordenen. 
 
Såfremt nuværende skolebestyrelse ønsker at lade 
suppleanter deltage i skolebestyrelsesmøderne, skal 
det vedtages på to af hinanden følgende 
bestyrelsesmøder. 

5. Gennemgang af 
skolens økonomi 

Administrationsleder Frank Nørskov gennemgår 
skolens budget i korte træk. Der vil i gennemgangen af 
økonomien blive sat fokus på områder hvor skolen er 
særligt udfordret. 

Frank O Frank fortæller om hvordan der lægges budget 
for undervisningen, hvad vi forventer og hvordan 
vi har beregnet. 
Vores forventet forbrug ligger højere end det 
forventet budget – da vi har indregnet et 



 

merforbrug ift udskiftning af loftet. Derudover 
ligger der stadig ekstrabevilling ift 
velkomstklasser, som vi ikke har modtaget 
afregning for.  
Budget ift klassetildeling forklares, samt hvad det 
betyder når der visiteres elever til specialklasser. 
 
SFO – budgettet gennemgås  

6. Fodgængerfelt Der er af flere omgange kommet henvendelse fra 
forældre med ønske om at etablere et fodgængerfelt 
over Skjoldhøjvej. På mødet vil vi besigtige området, 
og tage en drøftelse om sikker skolevej. 

Henrik O Vi gik en tur udenfor for at se på forholdende 
foran skolen.  
Vi er bekymret for at et fodgængerfelt vil være 
for risikabelt ift trafikken, da der vil være elever, 
der benytter sig af overgangen på alle tidspunkter 
og ikke kun når skolepatruljen står der om 
morgenen. Henrik vil invitere teknisk forvaltning 
til et møde og bede dem om at opstille forslag. 
På gåturen- var vi også i grønt hus for at se på de 
nye troldtekt-lofter.  

7. Høring om Aarhus 
kommunes 
Henvisningspolitik 

Rådmanden foreslår, at Aarhus kommunes 
henvisningspolitik ændres, sådan at andelen af børn 
med sprogstøttebehov på en årgang kan ændres fra 
20% til 25%. 
Begrundelsen for forslaget er, at Rådmanden ønsker 
at sikre såvel det enkelte barn som alle børn et 
skoletilbud baseret på såvel høj faglighed som social 
integration. 
Det skal besluttes om skolebestyrelsen ønsker at 
afgive høringssvar. 
Forslaget bliver præsenteret på mødet. 

Henrik B Henrik orienterer om henvisningspolitikken. 
Vi synes det er en god ide, hvis vi kan have alle 
vores distriktselever med sprogstøtte behov, 
omvendt ved vi også at det er en stor opgave. Vi 
vil anbefale 25 % ved skolestarter – idet vi 
oplever at vi løfter eleverne godt. Vi kan dog 
være bekymret for større procentandel af 
sprogstøttebehov senere i skoleforløbet. Det er 
svært at modtage elever med sprogstøttebehov 
og give eleverne de bedste forudsætninger, når 
de ikke har gået hos os gennem hele deres 



 

skoleforløb.   
  

8. Kursus for 
skolebestyrelsen d. 23. 
september 

Skole&Samfund samt Børn&Unge inviterer til kursus 
for forældrerepræsentanter d. 23. september.  
Beslutning om tilmelding. 

Henrik B Mikkel, Tina og Trine vil gerne med 

9. Opfølgning på 
Trivselsundersøgelse  

Skjoldhøjskolens elevtrivsel er faldet det seneste år fra 
ca 88% i god trivsel til ca 81%. Bag tallene skjuler sig 
en lang række parametre, men på mødet vil 
hovedtallene blive præsenteret, ligesom også den 
proces ledelsen har iværksat vil blive gennemgået. 

Henrik O Henrik orienterer om trivselsmålingen og det 
videre forløb. Der skal arbejdes med alle de data 
der kan analysere trivslen på årgangene og 
derefter vil vi orientere om det på SB.  
I denne sammenhæng ønskes en orientering om 
hvilke muligheder skolen har ift elever med en 
adfærd, der ikke er acceptabel.  

10. 
Kort nyt, siden sidst 
SFO 
Undervisning 
Forældre 
Elever 
Andre/andet 

• Chromebooks 

• Status på Ukraine klasser 

• Byggeri – loftsudskiftning 
 

  Aarhus kommune gør ikke noget ift 
chromebooks, så vi fortsætter.  
 
Status på Ukraine; elevtallet er faldende – de 
rejser tilbage eller tættere på Ukraine.  
 
Loftsudskiftning – orientering under gåturen 
tidligere på aftenen. Der er udfordringer 
undervejs – men vi glæder os over resultatet.  

11. Eventuelt     Næster gang gennemgår vi årshjulet og forslag til 
emner  

Status for punkt: O for orientering, L for læring og ny viden, D for drøftelse, B for beslutning.  


